
PROTOKÓŁ  

Z ZEBRANIA WIEJSKIEGO MIESZKAŃCÓW SOŁECTWA JARUŻYN  

16 lutego 2015 r. 
 

     Zebranie zwołał Wójt Gminy Osielsko w związku z upływem kadencji sołtysa i rady 

sołeckiej, na podstawie § 22 ust.1 Statutu Sołectwa Jarużyn. 

Zebranie zwołano na dzień 16 lutego 2015 r. o godz. 17
00

 w Świetlicy w Jarużynie. 

1. Otwarcie zebrania, stwierdzenie quorum 

    Zebranie mogło się rozpocząć w I terminie. Została osiągnięta frekwencja wymagana 

Statutem Sołectwa tj. 1/10 uprawnionych do głosowania mieszkańców (liczba uprawnionych 

wynosi 387). Zebranie otworzyła pani Danuta Szatkowska-Rzepka, dotychczasowy Sołtys, 

witając mieszkańców i przybyłych gości.  

W zebraniu uczestniczyli: 

Mieszkańcy – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Wójt Gminy –  Wojciech Sypniewski, 

Przewodniczący Rady Gminy – Benedykt Leszczyński, 

Sekretarz Gminy –  Maria Domańska, 

Dyrektor GZK –  Leszek Dziamski. 

 

Pani sołtys przedstawiła porządek obrad. Mieszkańcy nie wnieśli do porządku obrad żadnych 

uwag i wniosków. Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2. Wybór przewodniczącego zebrania wyborczego 

Zgodnie z porządkiem obrad oraz § 23 ust.1 Statutu Sołectwa przystąpiono do dokonania 

wyboru przewodniczącego zebrania wyborczego. Pani sołtys zaproponowała kandydaturę 

pana Benedykta Leszczyńskiego, Przewodniczącego Rady Gminy Osielsko. Innych 

kandydatów nie zgłoszono. Mieszkańcy dokonali wyboru pana Benedykta Leszczyńskiego na 

przewodniczącego zebrania wyborczego. Pan Leszczyński przywitał wszystkich zebranych  

i zgodnie z porządkiem obrad poprosił panią sołtys o przedstawienie sprawozdania. 

3. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej. 

     Sołtys, pani Danuta Szatkowska-Rzepka przedstawiła mieszkańcom sprawozdanie  

z działalności za minioną kadencję oraz podziękowała za współpracę członkom rady sołeckiej 

oraz wszystkim mieszkańcom, którzy angażowali się w prace na rzecz Sołectwa.  

Po przedstawieniu spraw, które udało się zrealizować, pani sołtys poinformowała, jakie były 

akty dewastacji mienia (urządzeń na placach zabaw, płotu) a także przedstawiła sprawy 

niezałatwione, pilne do realizacji. Zalicza do tych spraw m.in. uruchomienie komunikacji do 

Fordonu, likwidację uciążliwego fetoru, uzupełnienie tablic, a największym priorytetem jest 

jej zdaniem przebudowa ulicy Starowiejskiej. 

4. Wybór Sołtysa i członków Rady Sołeckiej 

Przewodniczący obrad przedstawił mieszkańcom zasady przeprowadzenia wyborów sołtysa  

i rady sołeckiej.  

Wybór komisji skrutacyjnej 

Przystąpiono do wyboru komisji skrutacyjnej. Przegłosowano, iż komisja będzie liczyła 5 

osób. Do komisji zgłoszono następujących kandydatów (którzy wyrazili zgodę na 

kandydowanie): 

- Pan Leszek Rzepka zgłosił panią Hannę Czarnocką. 



- Pan Włodarczyk zgłosił panią Aleksandrę Czarnocką. 

- Pani Szałwatkowska zgłosiła panią Paulinę Brauer. 

- Pan Jarosław Lewandowski zgłosił panią Natalię Lewandowską. 

- Pani Dorota Zielińska zgłosiła panią Dominikę Rzepka. 

Przegłosowano zamknięcie listy, a następnie skład komisji skrutacyjnej (jednogłośnie). 

Komisja wybrała spośród siebie przewodniczącą, panią Paulinę Brauer. 
 

Wybory sołtysa  
Przystąpiono do zgłaszania kandydatów na sołtysa.  

Pan Kraska Mariusz zgłosił kandydaturę pani Patrycji Cichockiej, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie. 

Pan Kitowski Leszek zgłosił kandydaturę pani Danuty Szatkowskiej-Rzepka, która wyraziła 

zgodę na kandydowanie. 

Pani Patrycja Cichocka zgłosiła kandydaturę pana Mariusza Kraska, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

Wobec braku innych kandydatów, przegłosowano jednogłośnie zamknięcie listy kandydatów 

i komisja skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart wyborczych do tajnego głosowania. 

Tajne głosowanie wynika z art.  36 ustawy o samorządzie gminnym.  

Kandydaci na sołtysa przedstawili się mieszkańcom. 

- Pani Patrycja Cichocka poinformowała, że ma 31 lat, dwoje dzieci, posiada wyższe 

wykształcenie. Ukończyła dwa kierunki studiów. Ma wykształcenie administracyjne i  

lingwistyczne, była nauczycielem języka angielskiego. Jest związana z Jarużynem od 

urodzenia. Jej zdaniem wieś potrzebuje ludzi aktywnych i drugi „głos” z Jarużyna, oprócz 

głosu radnej jest potrzebny. Najważniejsze problemy Jarużyna do pilnego rozwiązania, to 

komunikacja publiczna, bezpieczeństwo drogowe i żeby Jarużyn się rozwijał, osiedlali się 

nowi mieszkańcy. Pani Cichocka oświadczyła, że chce, aby w Jarużynie zostały w przyszłości 

jej dzieci, jest jeszcze „multum” rzeczy do zrobienia i jej zdaniem w gminie są potrzebne dwa 

głosy z Jarużyna (i radnej i sołtysa). 

- Pani Danuta Szatkowska-Rzepka odwołała się do tez ze swojego sprawozdania  

i stwierdziła, że mając zdiagnozowane problemy trzeba po prostu dalej działać. Zabrała głos 

pani Lutostańska i popierając kandydaturę pani Szatkowskiej-Rzepka podziękowała za wkład 

w działalność klubu seniora i bardzo duże angażowanie się w życie społeczności Jarużyna. 

- Pan Kraska Mariusz oświadczył, że popiera postulaty pani Cichockiej. Główny nacisk 

winien być jego zdaniem skierowany na uruchomienie komunikacji miejskiej do Jarużyna. 

W momencie przystąpienia do przygotowywania kart do głosowania na liście obecności było 

107 mieszkańców. Mieszkańcy oddawali głosy do urny na sali obrad. 

Po zakończeniu głosowania komisja skrutacyjna przystąpiła do obliczania głosów i ustalenia 

wyników wyborów. Po zakończeniu prac i sporządzeniu protokołów ogłoszono wyniki. 

Sołtysem została wybrana pani Szatkowska–Rzepka Danuta uzyskując 68 głosów „za”. 

Protokół komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego tajnego głosowania na sołtysa stanowi 

załącznik do protokołu. 
 

Wybory członków Rady Sołeckiej 

Przewodniczący obrad przedstawił następnie, iż zgodnie z § 14 ust.1 Statutu, w skład rady 

sołeckiej może wchodzić od 3 do 5 osób i należy zdecydować, jaka ma być liczebność rady 

sołeckiej. Zgłoszono 2 wnioski – pan Burdzy, że rada ma liczyć 5 osób i drugi, że RS ma 

liczyć 3 osoby. W wyniku głosowania ustalono, że Rada Sołecka ma liczyć 3 osoby (za 

liczebnością 5 osób głosowało 24 mieszkańców, za liczebnością 3 osób głosowało 38). 

Zgłoszono następujących kandydatów do rady sołeckiej: 



1)  Pan Leszek Rzepka zgłosił pana Krzysztofa Kitowskiego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie, 

2) Pan Lewandowski Jarosław zgłosił panią Patrycję Cichocką, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie, 

3) Pan Kraska Mariusz zgłosił pana Michała Nowakowskiego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie, 

4) Pan Piotr Siekierkowski zgłosił swoją kandydaturę, 

5) Pan Kazimierz Kaszewski zgłosił kandydaturę pana Eugeniusza Burdzego. 

    Mieszkańcy przegłosowali zamknięcie listy kandydatów i komisja skrutacyjna 

przystąpiła do przygotowania kart wyborczych do tajnego głosowania. Tajne głosowanie 

wynika z art.  36 ustawy o samorządzie gminnym.  

Kandydaci do Rady Sołeckiej przedstawili się mieszkańcom. 

- Pan Siekierkowski stwierdził, że „masę problemów jest od lat i to ciężko rusza z miejsca”. 

Najistotniejsze problemy jego zdaniem, to niebezpieczna droga i brak komunikacji. Uważa, 

że trzeba się wsłuchiwać w potrzeby mieszkańców. Co do komunikacji chciałby wiedzieć,  

o jakich potencjalnych pieniądzach ze strony budżetu gminy jest mowa w kontekście 

Jarużyna. 

- Pan Nowakowski poinformował, że mieszka w Jarużynie 2 lata. Jego zdaniem miejscowość 

jest rozwojowa, a jest sporo niedociągnięć np. w kwestii zimowego utrzymania dróg. Co do 

potencjalnego porozumienia z Dobrczem w sprawie linii komunikacyjnej proponuje formułę 

listu otwartego i upublicznienie procesu rozmów. Uważa, że jako osoba z zewnątrz ma świeże 

spojrzenie na problemy Jarużyna. Jako ojciec dwójki dzieci uważa, że brakuje w Jarużynie 

zajęć dla dzieci, swoje wozi na zajęcia do Fordonu. Z Sali padły głosy zdziwienia, co do 

zarzutu braku zajęć dla dzieci, gdyż zdaniem mieszkańców świetlica organizuje zajęcia dla 

dzieci i działa prężnie. Pan Nowakowski stwierdził, że te propozycje są zbyt skąpe. Uważa, że 

warto rozejrzeć się za środkami unijnymi, aby podnieść standard niektórych działań. Pan 

Rzepka zwrócił się do pana Nowakowskiego, żeby nie wprowadzał ludzi w błąd, gdyż nie jest 

zadaniem służb komunalnych odśnieżanie prywatnej drogi. Pan Nowakowski odpowiedział, 

ze chodzi mu o standard utrzymania zimowego dróg publicznych. 

- Pani Patrycja Cichocka odnosząc się do uwag pana Nowakowskiego dotyczących zajęć dla 

dzieci stwierdziła, że świetlica działa bardzo prężnie jak na te warunki. 

- Pan Krzysztof Kitowski przypomniał, że jest związany z Jarużynem od urodzenia. Jego 

zdaniem w ostatnim stworzono bogatą ofertę warunków spędzania czasu dla dzieci zarówno 

poprzez place zabaw i boiska, a także zajęcia w świetlicy. Nie dziwi go, że ktoś wozi dzieci 

do Bydgoszczy, wszakże wszystkich potrzeb na pewno nie da się zaspokoić. Jego zdaniem 

trzeba realnie ocenić możliwości finansowe i zaspokoić najistotniejsze zbiorowe potrzeby. 

- Pan Eugeniusz Burdzy przypomniał, że pełnił w przeszłości funkcję sołtysa przez 37 lat  

i dobrze zna problemy mieszkańców. Obietnice komunikacji autobusowej były od dawna i nic 

się nie dzieje, podobnie jak sprawy przebudowy drogi i Jarużyńskie „smrody”, które 

zatruwają zdrowie mieszkańców. 

 

W momencie przystąpienia do przygotowywania kart do głosowania na liście obecności było 

107 mieszkańców. 

W oczekiwaniu na przygotowanie kart do głosowania, aby nie tracić czasu omawiano sprawy 

bieżące, składano wnioski i zapytania (streszczenie w dalszej części protokołu) 

Mieszkańcy oddawali głosy do urny na sali obrad. 



Na członków rady sołeckiej zostali wybrani: 

1) Pan Krzysztof Kitowski – 46 głosów, 

2) Pani Patrycja Cichocka – 47 głosów, 

3) Pan Piotr Siekierkowski – 45 głosów. 

     Protokół komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego tajnego głosowania wyboru rady 

sołeckiej stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy i Wójt złożyli pani Sołtys i członkom Rady Sołeckiej serdeczne 

gratulacje i życzenia owocnej pracy na rzecz sołectwa. 

Dyskusja – sprawy bieżące, wnioski i zapytania 

- Mieszkańcy poruszyli problem związany z uciążliwą emisją fetoru z firmy DAN .  

Wójt wyjaśnił, że od złożenia informacji na poprzednim zebraniu od strony formalnej sprawa 

nie uległa zmianie.  

- Po raz kolejny podniesiono problem bezpieczeństwa ruchu na ulicy Starowiejskiej - przy 

braku chodników oraz ograniczonej widoczności (łuk, ukształtowanie terenu) występuje 

bardzo duże zagrożenie dla bezpieczeństwa ruchu pieszego, który się w tym kierunku 

odbywa.  

Wójt oraz pan radny Powiatu, pan Kozłowski poinformowali o planach Powiatu w stosunku 

do tej drogi (jest ujęta w budżecie Powiatu, jest także planowane pozyskanie środków 

unijnych na ten cel). 

- Mieszkańcy podnosili także problem braku komunikacji w kierunku dzielnicy Fordon.  

Wójt poinformował o rozmowach z ZDMiKP oraz wyjaśnił, że niestety nie ma 

zainteresowania podjęciem działalności na tej trasie przez przewoźników bez wsparcia ze 

strony gminy, ale PKS uruchamia linię Strzelce Górne-Kobylarnia. 

Mieszkańcy wyrazili opinię, że ta linia nie będzie dla nich przydatna. Z uwagi na bliskość 

położenia, Fordon jest dzielnicą, w której mieszkańcy załatwiają różne życiowe sprawy  

i uważają, że gmina winna zadbać o połączenie w tym kierunku.     

Pan Siekierkowski uważa, że powinno się ustalić więcej szczegółów, gdyż obecnie obracamy 

się w sferze koncepcji i wiedzy zbyt ogólnej. Jego zdaniem należy ustalić, ile konkretnie 

musiałoby być dopłaty z budżetu.  

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt podziękowali mieszkańcom 

za udział w zebraniu. Na tym zebranie zakończono. 

 

   …………………………                                                            …………………………... 
     Przewodniczący Zebrania                                                                                                Sołtys 

 


